
Referat bestyrelsesmøde mandag den 7. oktober 2024 

Dagsordenspunkter  

1. Velkommen til nyt skoleår
a) Godkendelse af dagsorden

2. Godkendelse af årshjul (bilag 1)
3. Nyt fra Elevrådet
4. Orientering om eksamen, skolestart og fokus for året (strategi)
5. Økonomi – perioderegnskab

a) Perioderegnskab (bilag 2)
b) Budgetprocedure (bilag 3)
c) Strategi for finansiel risikostyring (bilag 4)
d) Investeringsramme
e) Godkendelse af kapacitet

6. Overgange – rekruttering af de rigtige elever til NGH
7. Korte meddelelser

Pause
8. NGH i fremtiden – den politiske situation med finanslovsforslag, hævede adgangskrav og ny

ungdomsuddannelse
9. Evt.
10. Bestyrelsens kvarter for den eksterne del af bestyrelsen

1.0 Velkomment til et nyt skoleår og præsentation af nyt bestyrelsesmedlem (Annemette) 
a) Kort præsentationsrunde og velkommen til Nanna Lohman (Direktør for Børn, Unge &

Uddannelse i Næstved Kommune)
b) Godkendelse af dagsorden

1.1 Indstilling   
Det indstilles, at vi byder velkommen til nyt bestyrelsesmedlem og at dagsordenen godkendes 

Ref:    
Nanna Lohman, nyt bestyrelsesmedlem, præsenterer kort sig selv. 
Dagsorden godkendes. 

2.0 Godkendelse af årshjul (Annemette) 

Udkast til årshjul for bestyrelsen er med som bilag 1 
2.0 Indstilling   
Det indstilles, at bestyrelsen drøfter og beslutter årshjulet 
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Godkendelse af ferieplan bliver sendt til godkendelse pr. mail i oktober måned (efter drøftelser i 
samarbejdsudvalg (SU). Medsender referat fra punktet i SU) 

Ref:  
Nogle bestyrelsesmedlemmer har haft udfordringer med at åbne bilaget. Det skal overvejes, hvilket 
format dokumenter sendes ud i.  
Bestyrelsen godkender årshjulet, som det foreligger i det medsendte bilag.  

3.0 Nyt fra Elevrådet (Mikkel og Marius) 

Orientering om nyt fra Elevrådet og hvad der er fokus på i Elevrådet 

3.0 Indstilling   
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 

Ref:   
Elevrådet har drøftet, hvor skolen kan spare, men der kom ingen konkrete forslag. Elevrådet har til 
gengæld forslag til mulige indsatser:  
Der er brug for ekstra matematikhjælp.  
Der har været forslag om flere parkeringspladser til biler og færre til cykler.  
Der er ønske om en ekstra vandautomat i kantinen.  
Fortæller at mobilskab er faldet ned og det bekymrer flere elever i forhold til forsikringsforhold. Der 
informeres om, at det er elevernes egen forsikring, som skal dække, da skolen kun er selvforsikret.  
Skraldespande i klasserne har været et ønske, men det ønske er lagt ned af elevrådet selv. Men der er 
forslag om at lave en beholder til bestik ved skraldespandene, da meget metalbestik smides ud.  
Ønske om ekstra bus fra station til skolen i ”rush hour”, ligesom der er ønske om flytning af nogle 
bustider. Elevrådsformanden har kontaktoplysninger på relevante person fra Movia.  
Endeligt har elevrådet gjort sig overvejelser om parkeringsforholdene bør være mere handicapvenlige. 

Bestyrelsen stiller opklarende spørgsmål til elevrådet og tilføjer til ønsket om ekstra busrute, at det er en 
politisk beslutning og pt er der nok ikke midler til ekstra busser.  
Ledelsen oplyser om, at der kan være mulighed for sygetransport ved skade.      

4.0 Orientering om eksamen, skolestart og fokus for året (Marianne) 
Marianne orienterer kort om eksamen, herunder resultater og hvordan det er gået med starten på det 
nye skoleår samt fokus for året (strategien) 

4.1 Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 

Ref: 
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Eksamensresultaterne ligger på niveau med de seneste år. Ligesom karaktersnit på klasseniveau også 
mere eller mindre er på vanligt niveau.  
De skriftlige karakterer på fagene varierer mere fra år til år, hvor nogle fag er steget sammenholdt med 
sidste år, mens andre er faldet. Det er kontinuerligt et fokus for fagene.  

Frafald og optag af elever svarer til sidste år, dog lidt flere er kommet til undervejs.  

Der er fortsat fokus på mobilfri undervisning, oprydning, affaldssortering og tidsregistrering. 

Der er et igangværende forsøg med mere fleksibilitet i skemaet for lærere (lærerne må rette/justere 
mere selv).  

Strategifokus i overskrifter: NGH læser, fire nye Pædagogiske faglige koordinatorer, ny model for fag- og 
opgavefordeling, ny personalepolitik og håndbog, fokus på medansvar hos elever, nye rammer for 
studieture, fokus på AI som en del af undervisningen, automatisering af arbejdsgange, vild med vilje, 
samarbejde med ungdomsuddannelser og videregående uddannelser.  

Bestyrelsen foreslår, at man kan man arbejde med en model på pant på fx bestik, når meget bestik bliver 
smidt ud.  
Bestyrelsen foreslår også, at man kan indtænke ”nudging” i alle led i forhold til at få eleverne til at tage 
ansvar for oprydning.    

5.0 Økonomi (Martin) 
a) Perioderegnskab (bilag 2)
b) Budgetprocedure (bilag 3)
c) Strategi for finansiel risikostyring (bilag 4)
d) Investeringsramme (vises på mødet)
e) Godkendelse af kapacitet – er indberettet til STUK den 27. september 2024 efter aftale med

Annemette.
Indberettet: 13 stx, 1 ASF (stx), 4 hf og 1 hf3

Martin orienterer om punkterne 

5.1 Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen vedr. perioderegnskabet til efterretning og beslutter 
øvrige punkter 
Ref:  
Der henvises til bilag, som er udsendt til bestyrelsen inden møde. Perioderegnskabet vurderes at være 
fornuftigt i forhold til det budgetterede. Skolen har brugt en del midler på at få renoveret diverse efter 
indbrud x 3. Der er lagt en buffer ind i forhold til uvished omkring elevtal og tilskud. Skolen forventer ”at 
lande” som budgetteret.  
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Perioderegnskabet godkendes.  
 
Proces for budget 2025 præsenteres. Skolen bliver nødt til at forholde sig til seneste finanslovsforslag. 
Udfordring med taxameterknæk, da skolen er en stor skole og skal medfinansiere øgede tilskud til andre 
skoler. Det kommer til at betyde væsentlige besparelser, samtidig med, at tilskud til A-niveaufag på 
musik og i de naturvidenskabelige fag bortfalder.  
 
Bestyrelsen stiller opklarende spørgsmål til rammer for holdstørrelse og mulige knapper, der kan skrues 
på i forhold til effektiviseringer.  
 
Ledelsen arbejder med en inddragende proces i forhold til budget, hvor både medarbejdere og elever 
bliver hørt og får mulighed for at komme med ideer til, hvor og hvordan vi kan gøre tingene mere 
effektive og anderledes.   
 
Ledelsen indstiller, at budget 2025 bliver med et negativt resultat.  
 
Finansiel strategi præsenteres og besluttes.  
 
Investeringsramme præsenteres og besluttes.  
 
Kapacitet er godkendt af formanden.     

 

6.0 Overgange – rekruttering af de rigtige elever (Jon) 
Orientering om nye tiltag i dette skoleår. Herefter drøftelse gruppevis og opfølgning på bestyrelsesmødet 
i maj 

• Hvilke typer samarbejder ønsker bestyrelsen, at NGH indgår i ift. rekruttering af de rigtige elever 
(primært fokus) og ift. overgange til de videregående uddannelser? 

• Hvordan kan vi bruge samarbejder i et rekrutterings blik/profilering af NGH?  
• Hvad er succesopfyldelsen, hvad vil bestyrelsen gerne have af tilbagemeldinger?  

6.1 Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen drøfter muligheder i samarbejder og rekruttering af de rigtige elever til 
NGH, herunder profilering af NGH  
Ref:  
Baggrund for punktet blev ridset op: Sidste års elevoptag var faldende på stx. Der er nedsat 
arbejdsgruppe, der arbejder med nyt brobygningskoncept for 8.klasserne, som kommer i foråret, da 
elevernes vurdering af dagene ligeledes var ringere end tidligere. Der er desuden nedsat arbejdsgruppe, 
der arbejder med i første omgang at få viden om elevernes motivation for valg af ungdomsuddannelse – 
både egne og andre, for derefter at give et bud på en kommunikationsstrategi, så skolens 
kommunikation bliver mere målrettet.   
Endelig har bestyrelsen et ønske om et øget samarbejde med de lokale videregående uddannelser.  
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Bestyrelsen drøfte spørgsmål gruppevis og kom med input til det videre arbejde.  
 

7.0 Korte orienteringer og spørgsmål til ’Siden sidst’ (Marianne) 
• ASF-afdeling 
• Ønsker ift. undervisningsfaciliteter inde og ude 
• Oprettelse af studieretning og 2. fremmedsprog 
• Kommende skoleaktiviteter, hvor bestyrelsen er velkommen  

o Julekoncert, tirsdag den 10. december  

7.1 Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringerne til efterretning og stiller opklarende spørgsmål  
Ref:  
Ny ASF-afdeling er sat på pause pga. varslede besparelser  
 
Medlemmer af byggeudvalget ønsker flere cykelparkeringspladser og færre parkeringspladser til biler, 
ligesom der er ønske om grønt område til udedørs undervisning. 
 
12 klasser på stx: Musikstudieretning og naturvidenskab er prioriteret. Musik bliver en hybridklasse med 
sprog. Global, geovidenskab og russisk oprettes ikke.  
 
Bestyrelsen inviteres til julekoncert d. 10. dec.       
 
Bestyrelsen spørger om man i tråd med den grønne profil kan undersøge mulighed for 
samkørselsordninger til og fra NGH.  

 

Pause 

 

8.0 NGH i fremtiden (Marianne)  
Orientering om den politiske situation og efterfølgende drøftelse af retning og prioriteringer  

• Den korte bane (budget 2025) 
• Det lange sigte (frem mod 2029) 
• Principper 

o Hvad vil vi gerne? 
o Hvad skal ikke prioriteres? 
o Hvad skal vi gøre anderledes? 

 
8.1 Indstilling   
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, drøfter og kommer med input til den 
fremadrettede prioritering ift. NGH i fremtiden.  

Ref:  



6 
 

Der orienteres om indholdet af finanslovsforslaget 2025 samt de nye tanker om kommende 
ungdomsuddannelse, herunder mulig betydning for elevoptaget på NGH. 
 
Bestyrelsen vil gerne klædes på til at kunne forholde sig til udvalgte emner og spørgsmål, som peger mod 
prioriteringer på længere sigt. Disse tages derfor op til næste bestyrelsesmøde, hvor der gives de 
ønskede informationer.  
 
Bestyrelsen er ok med negativt resultat for 2025, men ellers sigtes mod et positivt nul.  
 
Bestyrelsen drøfte spørgsmål gruppevis og kom med input til det videre arbejde med NGH i fremtiden.  

 

9.0 Evt. (Annemette) 
 
Ref:  
Bestyrelsen vil gerne have udsendt ledelsens forståelse af finanslovsforslaget som præsenteres i morgen. 
 

 

10.0 Bestyrelsens kvarter (Annemette)  
 
Ref:  
Udskydes til næste gang.  

 

.  
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